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Goederentransport Antwerpen-Born – Spoor vs.
binnenvaart

Vorig jaar werd beslist om de NMBS een zeer
belangrijke steun te geven voor het inleggen van
een shuttletrein tussen Antwerpen en Born. Hier-
voor moest de Europese regelgeving enigszins wor-
den omzeild en werd de aanwezigheid van een zeer
goede waterwegverbinding tussen Antwerpen en
de binnenvaartcontainerterminal van Born volko-
men genegeerd.

Het is mij niet duidelijk hoe zulk een beleid strookt
met het dikwijls geuite verbaal geweld rond het
bevorderen van het vervoer over het water. Ik had
veeleer een exploitatiesubsidie verwacht voor de
binnenvaart.

1. Wat is de frequentie van de shuttletrein ? Wat is
de bezettingsgraad ? Wat zijn de exploitatiever-
liezen tot op heden ?

Hoe controleert het gewest de juistheid van
deze cijfers ?

2. Worden de goederen van DSM nu effectief ver-
voerd via deze lijn, vermits dit toch de basisre-
den was om te subsidiëren ?

Antwoord

Ter bevordering van de mobiliteit en overeenkom-
stig de richtlijnen van de Europese Unie (EU) ter

bevordering van het intermodaal vervoer werden
in het programmadecreet gevoegd bij de uitgaven-
begroting 1997, artikels opgenomen die het moge-
lijk maakten subsidies toe te kennen voor het
opzetten van blok- en shuttletreinen naar en van
de Vlaamse havens. De twee shuttletreinen, respec-
tievelijk naar Born en Straatsburg, worden inge-
legd voor een havencliënteel of rederij die speci-
fiek spoorwegtransport wenste. Het opzetten van
de shuttleverbinding maakt het tevens mogelijk
tegen voordelige tarieven met het wegtransport te
concurreren en aldus een modal shift te bewerk-
stelligen. Het niet opzetten van de verbinding zou
hebben meegebracht dat de basislading naar een
andere haven zou uitwijken of zou worden getrans-
porteerd.

De toegekende subsidies zijn investeringssubsidies
ten behoeve van beide shuttles. Het betreft de aan-
schaf van rollend materieel zoals straddle carriers,

opliggers, gantrykranen die worden ingezet voor
het laden en lossen van de shuttles, de behandeling
van containers op terminal, enzovoort.

Er worden echter geen exploitatiesubsidies toege-
kend en de financiële verantwoordelijkheid voor
de exploitatie van beide treinverbindingen wordt
integraal gedragen door enerzijds het ESV (Eco-
nomisch Samenwerkingsverbond) voor de shuttle
Antwerpen-Straatsburg (Transport Verbeken en
Inter Ferry Boats) en anderzijds Inter Ferry Boats
voor de shuttle Antwerpen-Born.

Heden is de frequentie van de treinen als volgt :

– Cicogneshuttle : vijfmaal per week
bezettingsgraad 24 TEU per trein per richting

– Born shuttle : driemaal per week
bezettingsgraad 28 TEU per trein per richting.

Voor beide treinen verwacht men, naar men mij
meedeelt, op korte termijn een toename van de
beladingsgraad, zelfs zo dat de frequentie zou kun-
nen worden opgevoerd. Zulke subsidiëringen van
intermodaal wegspoorverkeer op grond van de
Europese richtlijn die werd gehanteerd om deze
subsidies toe te kennen, zijn sinds 31 december
1997 niet meer mogelijk. Er blijven evenwel andere
mogelijkheden open om het intermodaal vervoer
te bevorderen.

Daarom werd onder meer in het ontwerp van pro-
grammadecreet gevoegd bij de aanpassing van de
begroting 1998, een artikel ingeschoven dat toelaat
ook een subsidiëring door te voeren voor het

opzetten van shuttleverbindingen via de binnen-
vaart.

Een eerste project wordt op het huidige ogenblik
onderzocht op zijn haalbaarheid en de subsidië-
ringsmogelijkheden, rekening houdend met de
Europese richtlijnen terzake.


